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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért mond le a kormány fontos célokra fordítható 
uniós forrásokról? Mire számíthatnak a felsőoktatási intézmények?" 

A napokban Ön arról  tájékoztatott,  hogy a kormányfő egyértelművé tette  az  Európai  Bizottság
elnökének, hogy Magyarország a saját újraindítási tervét az uniós helyreállítási alap vissza nem
térítendő támogatási részére fogja beadni.

Több, mint érthetetlen, hogy 5800 milliárd helyett csak 2500 milliárd forintot szeretne lehívni a
magyar kormány uniós helyreállítási alapból, azaz támogatás 57 százalékára nemet mondott, míg
tudjuk,  hogy a  másik  oldalon  összesen mintegy 7000  milliárd  kínai  és  orosz  hitelt  vesz  majd
igénybe, amit valószínűleg sokkal drágább lesz visszafizetni, mint az uniós kölcsönt.

A magyar kormány terveiből az is kiderül, mi az, amire lenne támogatás, de a Fidesz kabinet nem
akarja  igénybe  venni.  Ilyenek  például  a  közbeszerzések  átláthatóvá  tétele,  a  munkanélküliségi
járadék  idejének  meghosszabbítása,  az  igazságszolgáltatás  függetlenségének  erősítése,  a
korrupcióellenes küzdelem vagy éppen az általános iskolák integrációs fejlesztése.

Ismert  az  is,  hogy  szintén  a  helyreállítási  alapól  kívánnak  forrást  biztosítani  az  egyetemek
fejlesztésére,  korábbi  tervek  szerint  mindegy 1500 milliárd  Ft-ot.  Tudomásunk  szerint  azonban
azzal, hogy a magyar kormány az uniós források jelentős részéről lemond, az új, szűkített tervben
leginkább az egyetemek fejlesztésére szánt összegből venne el. Ennek feltehetően pedig az az oka,
hogy  az  Európai  Bizottság  jelezte  a  magyar  kormánynak,  hogy  az  egyetemek  alapítványokba
szervezése folytán az uniós források felhasználása nehezen lesz átlátható és nyomon követhető, ami
nem elfogadható.

Ennek következtében tehát a kormány inkább lemond az egyetemekre szánt források egy jelentős
részéről, hogy kikerüljön egy fontos és politikai szempontból érzékeny vitát a Bizottsággal.



A  kormány  egyetemi  modellváltás  melletti  fő  érvelése  a  felsőoktatási  intézmények  és  a
közvélemény felé ugyanakkor pont az volt, hogy soha nem látott mértékű, 1500 Milliárd Ft forrást
kapnak, ami úgy tűnik már nem igaz. Nem érzik úgy, ezzel becsaptak mindenkit?

Mindezek miatt kérdezem a Miniszter urat:

Miért mond le a kormány fontos célokra fordítható uniós forrásokról? Miért nem fontos a
kormánynak a munkanélküliségi járadék idejének meghosszabbítása, az igazságszolgáltatás
függetlenségének erősítése vagy éppen a korrupcióellenes küzdelem? 

Az  uniós  források  jelentős  mértékű  lemondása  után  mekkora  összegre  számíthatnak  a
felsőoktatási  intézmények,  beleértve  a  Szegedi  Tudományegyetemet  is,  a  korábban
beharangozott 1500 Milliárd Ft helyett? 

Várom megtisztelő válaszát!
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